
  

Protokół Nr XXXVII/2018 

z XXXVII Sesji Rady Gminy Gaworzyce 

odbytej w dniu 24 września 2018 r. 

 

 

W dniu 24 września 2018 r. o godzinie 14.00 w pałacu w Gaworzycach rozpoczęła się  XXXVII Sesja 

Rady Gminy Gaworzyce.
 
 

 

Przy ustawowym składzie Rady Gminy 15 radnych, w sesji uczestniczyło 15 radnych. 

Spoza Rady w sesji udział wzięli: 

- Jacek Szwagrzyk - Wójt Gminy 

- Małgorzata Bączkowska - radca prawny 

- Małgorzata Kosałka - Dyrektor Szkoły Podstawowej im. K. Makuszyńskiego w Gaworzycach 

- Ala Cieślak - Dyrektor Przedszkola Publicznego w Gaworzycach 

- Krystyna Joniec - Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Gaworzycach 

- Tadeusz Kocik - Komendant Gminny Ochotniczych Straży Pożarnych 

- Izabela Rak - Skarbnik Gminy 

- Mirosław Piec - Dyrektor Zakładu Usług Komunalnych w Gaworzycach 

- przedstawiciele jednostek pomocniczych. 

 

Obradom przewodniczyła Danuta Pawliszyn - Przewodnicząca Rady Gminy Gaworzyce.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                   

 

Pkt 1 

Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

Przewodnicząca Rady Gminy Gaworzyce - Danuta Pawliszyn dokonała otwarcia XXXVII Sesji Rady 

Gminy Gaworzyce, przywitała radnych, sołtysów, zaproszonych gości oraz dyrektorów jednostek organi-

zacyjnych.  

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła na podstawie listy obecności, że w Sesji aktualnie uczestniczy 

15 radnych, wobec czego Sesja posiada wymagane quorum do podejmowania prawomocnych 

uchwał. 

 

Pkt 2 

Przedstawienie porządku obrad 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że porządek obrad jest zgodny z porządkiem przekaza-

nym radnym. 

Radna Maria Jankowa zawnioskowała o wycofanie z punktu 10 porządku obrad podpunktu 8,                             

tj. projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy użyczenia na czas oznaczony.  

Radna argumentowała swój wniosek stwierdzając, iż: 

- projekt uchwały posiada wadę prawną i zgodnie z obowiązującymi przepisami Rada Gminy nie może 

podjąć uchwały dotyczącej umowy użyczenia, gdyż zarząd nieruchomościami należy do Wójta Gminy            

(w ramach zwykłego zarządu), 

- przywołane w projekcie przepisy nie dotyczą tego sposobu gospodarowania gruntem przez radę, 

- rada gminy nie posiada kompetencji do podjęcia przedmiotowej uchwały (art. 18 pkt 9 ustawy o samo-

rządzie gminnym), 

- bezdyskusyjnym gospodarzem tego obiektu jest Stowarzyszenie i osoba pana Sebastiana Kałużnego. 

Bez jego hobby, determinacji i zamiłowania do motokrosu, nie byłoby tego. Wszyscy jesteśmy mu 

wdzięczni, ale zasady użytkowania tego obiektu muszą być jasne, precyzyjne, 
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- okres użytkowania powinien być krótszy, tj. na 3 lub 5 lat – żeby była kontrola kadencyjna ze strony 

samorządu, 

- obecna umowa jest ważna do 3.11.2019 r. i zawsze można ją przedłużyć. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się z prośbą do radcy prawnego Urzędu o udzielenie odpowiedzi 

czy rada jest władna do podjęcia tej uchwały, czy nie jest. 

Małgorzata Bączkowska - radca prawny wyjaśniła, że wszystkie dyspozycje nieruchomościami                       

wymagają zgody rady. Z uwagi na to, że to powyżej 3 lat, mówimy o przekroczeniu zwykłego zarządu                   

i musi być zgoda rady. Przepisy o gospodarowaniu nieruchomościami mówią o dzierżawie, a użyczenie 

należy traktować analogicznie do dzierżawy. 

Radna Maria Jankowa zacytowała treść orzeczenia organu nadzoru wobec uchwały innej rady gminy 

dodając, że dzierżawa nie jest użyczeniem. 

Małgorzata Bączkowska - radca prawny odpowiedziała, że są różne orzeczenia.  

Ze względu na niejednorodność stanowisk organów nadzoru, lepiej jest podjąć taką uchwałę, aniżeli jej 

nie podejmować. 

Radna Maria Jankowa podtrzymała swoje stanowisko, iż przepisy prawa nie określają kompetencji 

rady gminy do użyczenia nieruchomości. 

 

Innych wniosków ws. zmiany porządku obrad nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie nad wnioskiem radnej Marii Jankowej o wycofanie 

z porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy użyczenia na czas 

oznaczony. 

„Za” przyjęciem ww. wniosku radnej Marii Jankowej zagłosowało 2 radnych, "przeciw" zagłosowało                   

10 radnych, "wstrzymało się" 3 radnych. 

 

Porządek obrad przedstawiał się następująco (bez zmian):  

  1.  Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

  2.  Przedstawienie porządku obrad. 

  3. Przyjęcie protokołu z XXXIV Sesji Rady Gminy. 

  4. Przyjęcie protokołu z XXXV Sesji Rady Gminy. 

  5.   Przyjęcie protokołu z XXXVI Sesji Rady Gminy. 

  6.   Sprawozdanie Wójta Gminy z realizacji zadań w okresie między sesjami. 

  7. Sprawozdanie Przewodniczącej Rady Gminy z pracy w okresie między sesjami. 

  8.  Informacja o przebiegu wykonaniu budżetu gminy Gaworzyce za I półrocze 2018 r. 

 9. Informacja finansowa Zakładu Usług Komunalnych w Gaworzycach za I półrocze 2018 r. 

 10.  Podjęcie następujących uchwał:  

 1) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Gaworzyce, 

 2) w sprawie zmian budżetu Gminy Gaworzyce na 2018 rok, 

       3) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Gaworzyce, 

4) zmieniająca uchwałę w sprawie  podziału Gminy Gaworzyce na okręgi wyborcze, ustalenia ich 

granic  i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu, 

5) zmieniająca uchwałę w sprawie opłaty targowej, 

6) w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w schronisku dla osób 

bezdomnych, 

7) w sprawie przyjęcia  Gminnego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony 

ofiar przemocy w rodzinie na lata 2018-2021, 

 8) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy użyczenia na czas oznaczony, 

 9) w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości położonej w miejscowości Dzików. 

 11. Wnioski i zapytania.  
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 12. Odpowiedzi na wnioski i zapytania.                 

 13.  Sprawy różne. 

 14.  Zakończenie obrad. 

 

Ad. 3.  

Przyjęcie protokołu z XXXIV Sesji Rady Gminy 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że do protokołu nie zostały wniesione żadne uwagi.                   

Przewodnicząca zwróciła się do radnych z pytaniem: Kto z państwa radnych jest za przyjęciem Protokołu 

z XXXIV Sesji? 

Radni Gminy Gaworzyce w głosowaniu jawnym, 15 głosami „za” przyjęli Protokół Nr XXXIV/2018                      

z XXI Sesji Rady Gminy odbytej w dniu 29 czerwca 2018 r. 

 

Ad. 4.  

Przyjęcie protokołu z XXXV Sesji Rady Gminy 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że do protokołu nie zostały wniesione żadne uwagi.                      

Przewodnicząca zwróciła się do radnych z pytaniem: Kto z państwa radnych jest za przyjęciem Protokołu 

z XXXV Sesji? 

Radni Gminy Gaworzyce w głosowaniu jawnym, 15 głosami „za” przyjęli Protokół Nr XXXV/2018                           

z XXXV Sesji Rady Gminy odbytej w dniu 6 sierpnia 2018 r. 

 

Ad. 5.    

Przyjęcie protokołu z XXXVI Sesji Rady Gminy 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że została wniesiona jedna uwaga do protokołu. Zgodnie 

z uwagą, w punkcie "Ad. 3" protokołu została dodana wypowiedź pani Sekretarz. 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała dodany fragment: "Sekretarz Gminy - Anita Stangret odpowie-

działa, że przyczyną przeprojektowania zadania jest zmniejszenie zakresu robót. Projekt był bardziej              

rozszerzony i kwoty przekraczały możliwości gminy. Rezygnujemy w głównej mierze z bogatszego wypo-

sażenia, wystroju. 

Na pytanie radnej Marii Jankowej o to, czy scena zostaje, Sekretarz Gminy potwierdziła, że scena ma 

zostać." 

Radni w wyniku głosowania jednomyślnie, 15 głosami "za" opowiedzieli się za przyjęciem ww. zmiany. 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie nad przyjęciem Protokołu z XXXVI Sesji 

(po zmianie). 

Radni Gminy Gaworzyce, w głosowaniu jawnym: 15 głosami „za” przyjęli Protokół z XXXVI Sesji Rady 

Gminy odbytej w dniu 27 sierpnia 2018 r. 

 

Ad. 6.    

Sprawozdanie Wójta Gminy z realizacji zadań w okresie między sesjami 

Wójt Gminy Gaworzyce – Jacek Szwagrzyk przedstawił sprawozdanie z realizacji zadań w okresie                   

między sesjami. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego sprawozdania. 

Sprawozdanie z realizacji zadań w okresie między sesjami zostało dołączone do protokołu. 

 

Ad. 7. 

Sprawozdanie Przewodniczącej Rady Gminy z pracy w okresie między sesjami 

Przewodnicząca Rady Gminy – p. Danuta Pawliszyn przedstawiła sprawozdanie o pracy w okresie                    

między sesjami. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego sprawozdania. 
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Sprawozdanie Przewodniczącej Rady Gminy o pracy w okresie między sesjami zostało dołączone do 

protokołu. 

 

 

Ad. 8.  

Informacja o przebiegu wykonaniu budżetu gminy Gaworzyce za I półrocze 2018 r. 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że Informacja o przebiegu wykonaniu budżetu gminy        

Gaworzyce za I półrocze 2018 r. została wnikliwie omówiona podczas wspólnego posiedzenia komisji. 

 

Radni i sołtysi obecni na sesji nie zgłosili pytań 

Radni odstąpili od ponownego omawiania informacji. 

Informacja z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2018 roku została dołączona do niniejszego proto-

kołu. 

 

Ad. 9.  

Informacja finansowa Zakładu Usług Komunalnych w Gaworzycach za I półrocze 2018 r. 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że Informacja finansowa Zakładu Usług Komunalnych                        

w Gaworzycach za I półrocze 2018 r. została omówiona podczas wspólnego posiedzenia komisji. 

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła Dyrektora Zakładu o krótkie przedstawienie informacji. 

Mirosław Piec - Dyrektor Zakładu Usług Komunalnych w Gaworzycach omówił najważniejsze                    

zapisy Informacji. 

Radna Maria Rafałowicz zwróciła się z prośbą do Dyrektora Zakładu o wyjaśnienie sprawy zgłoszonej 

radnej przez właścicieli trzech posesji przy ulicy Dworcowej.  

Mieszkańcy ci zgłosili, że Zakład Usług Komunalnych w Gaworzycach usunął zasuwę, która  była znisz-

czona przez TIR-y. Mieszkańcy obawiają się, że w przypadku pęknięcia rury, ich posesje zostaną zalane. 

Dyrektor Zakładu Usług Komunalnych Mirosław Piec odpowiedział, że panowie z tych posesji byli                

i zgłosili, że to oni tam kręcili i urwali sztycę. 

Wójt Gminy Jacek Szwagrzyk zapewnił, że wspólnie Dyrektorem Zakładu uda się tę sprawę rozwiązać. 

 

Ad. 10.  Podjęcie następujących uchwał:  

1) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Gaworzyce 

Projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Gaworzyce omówiła                        

p. Izabela Rak - Skarbnik Gminy. 

Wystąpienie Skarbnika Gminy uzupełnił Wójt Gminy - Jacek Szwagrzyk nawiązując m.in. do złożone-

go 2 lata temu pisma do Premiera RP – Pani Beaty Szydło oraz do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska w związku z brakiem wodociągów w 3 miejscowościach naszej gminy.                                                

Na podstawie tych pism Pani Premier RP scedowała na Wojewodów sprawę zorganizowania spotkania                   

z przedstawicielami gminy, które wnioskowały o pomoc finansową na zadania związane z dostarcze-

aniem wody.  

35 gmin województwa dolnośląskiego zostało zakwalifikowanych do pomocy przez Wojewódzki                         

Fundusz Ochrony Środowiska. Wśród tych gmin jest gmina Gaworzyce. Pomoc polega na możliwości 

wnioskowania o udzielenie niskooprocentowanej pożyczki. Po realizacji inwestycji 25% tej pożyczki 

może zostać beneficjentowi umorzona.  

 

Radna Maria Jankowa zapytała, czy w ramach zadania realizowanego na ulicy Szkolnej przewidziane 

jest zestopniowanie wejścia do cmentarza w Gaworzycach. 

Wójt Gminy odpowiedział, że wykonawca wie, iż ma to wykonać, ale zostanie to wykonane po położe-

niu asfaltu na nawierzchni drogi. 
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Radna Maria Rafałowicz przypomniała, że nie było wjazdów do posesji pana Majerowicza i do posesji 

pana Kowalskiego w Gaworzycach. 

Wójt Gminy odpowiedział, że wjazd do posesji pana Kowalskiego był od samego początku; był tam 

obniżony wjazd i nie było przewidzianego wykładania kostką. 

Natomiast wjazd do posesji pana Majerowicza został faktycznie ominięty w dokumentacji. Wójt zapew-

nił, że wykonawca postara się to uzupełnić kostką przekazaną przez gminę  

Po położeniu asfaltu wjazd zostanie wykończony (nie w ramach zadania). 

Radna Maria Jankowa poprosiła o wyjaśnienie zwiększenia wydatków o 18 tys. zł na budowę kanaliza-

cji przy ulicy Szkolnej w Gaworzycach. 

Wójt Gminy odpowiedział, że koszt wynika m.in. z wynajęcia geodety, która sprawdził możliwości               

wykonania kanalizacji do posesji pana Gabrysza i pana Kiwackiego w Gaworzycach.  

Zlecono wykonanie dokumentacji projektowej. Żeby uniknąć w przyszłości zniszczenia drogi, wykonaw-

ca wyprowadzi z tej drogi studnię, do  której będzie można docelowo podłączyć kanalizację.  

Przewidziane jest także podniesienie gruntu u p. Gabrysza  ponieważ na tej posesji jest najniżej, ale p. 

Gabrysz wyraził na to zgodę i wyraził chęć partycypowania w kosztach. Dokumentacja zostanie zlecona 

w tym roku, żeby wyjść ze studnią z pasa drogi. 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały ws. zmiany wieloletniej prognozy                     

finansowej Gminy Gaworzyce, a następnie zarządziła głosowanie. 

Radni, w wyniku głosowania – 15 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy Gaworzyce 

– 15 radnych i obecności na Sesji – 15 radnych) podjęli powyższą uchwałę. 

Uchwała Nr XXXVII/296/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 

 

2) w sprawie zmian budżetu Gminy Gaworzyce na 2018 rok 

Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Gaworzyce na 2018 rok przedstawiła Skarbnik Gminy 

- Izabela Rak.  

Radni nie zgłosili pytań lub uwag. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni, w wyniku głosowania – 15 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy                   

Gaworzyce – 15 radnych i obecności na Sesji – 15 radnych) podjęli powyższą uchwałę. 

Uchwała Nr XXXVII/297/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 

 

3) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Gaworzyce 

Projekt uchwały został omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji. 

Radni nie zgłosili pytań lub uwag. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni, w wyniku głosowania – 15 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy                   

Gaworzyce – 15 radnych i obecności na Sesji – 15 radnych) podjęli powyższą uchwałę. 

Uchwała Nr XXXVII/298/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 

 

4) zmieniająca uchwałę w sprawie  podziału Gminy Gaworzyce na okręgi wyborcze, ustalenia ich 

granic  i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu 

Projekt uchwały został omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji. 

Przewodnicząca odczytała treść projektu uchwały. 

Radni nie zgłosili pytań lub uwag. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni, w wyniku głosowania – 15 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy                   

Gaworzyce – 15 radnych i obecności na Sesji – 15 radnych) podjęli powyższą uchwałę. 

Uchwała Nr XXXVII/299/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 

 



6 

 
5) zmieniająca uchwałę w sprawie opłaty targowej 

Projekt uchwały został omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji. 

Przewodnicząca odczytała treść projektu uchwały. 

Radni nie zgłosili pytań lub uwag. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni, w wyniku głosowania – 15 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy                   

Gaworzyce – 15 radnych i obecności na Sesji – 15 radnych) podjęli powyższą uchwałę. 

Uchwała Nr XXXVII/300/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 

 

6) w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w schronisku dla osób 

bezdomnych 

Projekt uchwały został omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji. 

Radni nie zgłosili pytań lub uwag. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni, w wyniku głosowania – 15 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy                   

Gaworzyce – 15 radnych i obecności na Sesji – 15 radnych) podjęli powyższą uchwałę. 

Uchwała Nr XXXVII/301/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 

 

7) w sprawie przyjęcia  Gminnego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony 

ofiar przemocy w rodzinie na lata 2018-2021 

Projekt uchwały został omówiony podczas wspólnego posiedzenia 

Przewodnicząca odczytała treść projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Na prośbę radnej Marii Jankowej - Krystyna Joniec Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

przbliżyła sołtysom oraz gościom zaproszonym treść zapisów Gminnego programu przeciwdziałania 

przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie na lata 2018-2021. 

Nie zgłoszono pytań lub uwag. 

Radni, w wyniku głosowania – 15 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy                   

Gaworzyce – 15 radnych i obecności na Sesji – 15 radnych) podjęli powyższą uchwałę. 

Uchwała Nr XXXVII/302/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 

 

8) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy użyczenia na czas oznaczony 

Projekt uchwały został omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji. 

Projekt uchwały dotyczył wyrażenia zgody na zawarcie umowy użyczenia nieruchomości gruntowej 

oznaczonej numerem ewidencyjnym nr 170/15 o powierzchni 1,4068 ha zapisanej w KW 

LE1G/00056899/6 oraz numerem ewidencyjnym 172 o powierzchni 1,4936 ha zapisanej w KW 

LE1G/00028888/1 położonych w obrębie Gaworzyce stanowiących własność Gminy Gaworzyce na czas 

oznaczony do 20 lat.  

Radna Maria Rafałowicz odczytała oświadczenie, w którym zajęła stanowisko, iż nie widzi potrzeby 

zawarcia nowej umowy użyczenia przedmiotowej nieruchomości, gdyż obecna umowa użyczenia jest 

ważna do 03.11.2019 r. 

Z uwagi na to, że sprawa dotyczy nieruchomości gminnej, to w drugiej połowie 2019 r. powinna w tej 

sprawie wypowiedzieć się społeczność gminna. 

Umowę można przedłużyć w 2019 roku. 

Radna Maria Jankowa poprosiła radcę prawnego Urzędu o interpretację przywołanego w projekcie 

uchwały artykułu 37 ust. 4 ustawy o gospodarce nieruchomościami. Radna odczytała treść artykułu 37 

ust. 4 ustawy. 

Małgorzata Bączkowska - radca prawny poprosiła radną o uszczegółowienie prośby. 

Radca dodała, że nie będziemy ogłaszać przetargu  na tę nieruchomość. 
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Radna Anna Sojka przypomniała, że na ostatnim posiedzeniu radni doszli do konsensusu i wypracowali 

rozwiązanie.  

Najpierw radna Maria Jankowa na posiedzeniu komisji wnioskowała o wycofanie projektu, żeby to nowa 

rada podjęła decyzję, a dziś radna przedstawia inną opcję. 

Sebastian Kałużny - Prezes MOTO-KLUB Gaworzyce na posiedzeniu komisji mówił, że 5-10 lat użycze-

nia go nie urządza, bo inwestuje także swoje prywatne środki. 

Dziś radna Maria Jankowa przedstawia inne zarzuty niż na komisji. Na komisji była dyskusja o tym,                

na jaki okres użyczyć. 

Radna Maria Jankowa podkreśliła, że siłą mandatu radnego są wyborcy, a wyborcy mówią: po co na 

taki długi czas. 

Radna dodała, że nie jest radcą prawnym i po przeczytaniu w domu projektu uchwały ma uwagi. 

Radna Anna Sojka przypomniała, że Sebastian Kałużny mówił, że 15 lat to za mało. 

 

Radna Maria Jankowa ponowiła prośbę do radcy prawnego o wyjaśnienie art. 37 ust. 4 ustawy                        

o gospodarce nieruchomościami, a także wyjaśnienie czy w tym przypadku powinien być przetarg. 

Małgorzata Bączkowska - radca prawny odpowiedziała, iż generalnie powinien być przetarg, ale                   

z uwagi na różne stanowiska w takiej samej sprawie, wychodzimy z założenia, że należałoby podjąć tę 

uchwałę. 

Gorszym rozwiązaniem byłoby gdyby Wójt sam oddał nieruchomość. Takiej umowy bez wiedzy i zgody 

rady nie można zawrzeć. 20 lat to dużo czasu i dlatego ta uchwała została państwu radnym przedstawio-

na. 

Radna Maria Jankowa zasugerowała, że w tej sprawie powinien wypowiedzieć się jeszcze sołtys                   

Gaworzyc. 

Jan Rygiel - sołtys Gaworzyc stwierdził, że to co ci ludzie tam zrobili, to ogrom pracy. Tam były                 

zwożone śmieci także spoza naszego terenu. Powinniśmy tym ludziom podziękować za taki wkład pracy        

i dać nawet na 30 lat, a jeśli będą chcieli na 50 lat, to dać na 50 lat. Ci ludzie pracowali tam dzień i noc. 

Przecież tam nikt domu nie wybuduje. 99 % mieszkańców na pewno będzie za tym. 

Radny Edward Białek przypomniał, że od interpretacji przepisów jest NSA, a nie pani mecenas z którą 

zgadza się większość radnych. 

Wójt Gminy Jacek Szwagrzyk odniósł się do przykładowych inwestycji z wykorzystaniem środków 

unijnych oraz czasu realizacji inwestycji. Od pomysłu do uzyskania pozwolenia na budowę, przetargu                           

i wykonawstwa upływa 4-5 lat. 

Wójt dodał, że Sebastian Kałużny na posiedzeniu komisji mówił, iż chce składać wnioski na inwestycje, 

ale żeby złożyć wniosek aplikacyjny o środki, musi mieć czas zawarcia umowy na minimum 3 lata. 

Czy to obecna, czy przyszła rada gminy będzie miała satysfakcję z tego przedsięwzięcia. 

Wójt potwierdził, że nikt nie wybuduje domu na przedmiotowej nieruchomości. 

Wójt wyraził nadzieję na realizację partnerstwa publiczno-prawnego. 

Radny Edward Białek zawnioskował o wpisanie w wykropkowane miejsce w projekcie uchwały 20 lat. 

Radni w wyniku głosowania, 13  głosami "za", przy 2 głosach "wstrzymujących" zdecydowali o uzupeł-

nieniu projektu o "20 lat". 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała uzupełniony projekt uchwały i zarządziła głosowanie nad pod-

jęciem uchwały. 

Radni, w wyniku głosowania – 13 głosami „za”, przy 2 głosach "wstrzymujących" (przy ustawo-

wym składzie Rady Gminy Gaworzyce – 15 radnych i obecności na Sesji – 15 radnych) podjęli                      

powyższą uchwałę. 

Uchwała Nr XXXVII/303/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 

 

9) w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości położonej w miejscowości Dzików 

Projekt uchwały został omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji. 
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Wprowadzenia do projektu uchwały dokonał Wójt Gminy - Jacek Szwagrzyk. 

Projekt dotyczył wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie lokalu mieszkalnego nr 1 wraz z udziałem                          

w nieruchomości położonej w miejscowości Dzików 16 w granicach działki oznaczonej numerem                  

ewidencyjnym 12/17 o pow. 2034 m
2
 z przeznaczeniem na realizację zadań własnych Gminy.   

Radni nie zgłosili pytań lub uwag. 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały i zarządziła głosowanie. 

Radni, w wyniku głosowania – 15 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy                   

Gaworzyce – 15 radnych i obecności na Sesji – 15 radnych) podjęli powyższą uchwałę. 

Uchwała Nr XXXVII/304/2018 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

O godzinie 15.43 Przewodnicząca rady Gminy zarządziła 10-minutową przerwę w obradach. 

O godzinie 15.53 wznowiono obrady. 

 

Ad. 11.  

Wnioski i zapytania 

W punkcie 11 porządku obrad zgłoszono następujące zapytania: 

1) radny Mieczysław Jóźwin zwrócił się z prośbą o zachowanie kolejności w realizacji inwestycji                    

na terenie gminy. 

Radny ponowił także prośbę o wykonanie korytek przy posesjach nr 23, 25 i 26 w Dalkowie; 

2) radna Maria Jankowa wystosowała pytania: Czy inwentaryzacja materiałów azbestowych jest do-

kładnie przeprowadzona? Czy wszystkie produkty zawierające azbest zostały zinwentaryzowane, nawet 

te leżące w rowie? Czy wszystko jest logistycznie dopracowane tak, aby azbest z terenu naszej gminy 

został usunięty? 

3) radna Bożena Wojtczak zgłosiła, że budynki gospodarcze na terenie po byłym PGR w Śremie                      

są pokryte eternitem. Eternit w dużej części już spadł z dachu. Obok tych budynków zamieszkują ludzie. 

Radna zapytała: Czy to gmina będzie się zajmowała usunięciem eternitu z tych budynków?                  

Czy jeżeli okaże się, że jest to nieruchomość prywatna, to gmina pomoże w przywołaniu właściciela                  

"do porządku"? Kto powinien zająć się usunięciem azbestu z obiektów w Śremie? 

 

Ad. 12.  

Odpowiedzi na wnioski i zapytania               

Wójt Gminy odpowiadając radnemu Mieczysławowi Jóźwinowi poinformował m.in.: 

- o planowanym spotkaniu z panią Kowalską w celu omówienia sprawy rowu w Dalkowie, 

- zamiarze wykonania dokumentacji w celu rozwiązania problemów z wodą opadową mieszkańców 

centrum Dalkowa 

Odpowiadając radnej Marii Jankowej, Wójt Gminy poinformował o tym, że program usuwania azbestu 

zostanie omówiony z sołtysami oraz zostanie przekazany radnym. 

 

Ad. 13.   

Sprawy różne: 

1) Wójt Gminy zaprosił do wzięcia udziału w Biesiadzie Samorządowej - podsumowaniu Funduszu 

Sołeckiego 2018, która odbędzie się 5 października br. w Dalkowie, 

2) Wójt Gminy zaprosił sołtysów do wzięcia udziału w wyjeździe studyjnym 29 września br. do 

miejscowości Niedźwiedzice, 

3) sołtys Witanowic - Grażyna Prychacz zgłosiła następujące sprawy: 

- w związku z tym, że wisi dużo suchych gałęzi, dobrze byłoby zrobić przegląd drzew i pousuwać                      

te stwarzające niebezpieczeństwo; 

- chodnik z Witanowic do Kłody zapadł się na odcinku koło przystanku; 

- przystanki autobusowe są kryte eternitem - kto będzie usuwał eternit? 

4) radna Anna Sojka zapytała Wójta, czy znaleziono sprawców aktów wandalizmu w Kłobuczynie? 

Wójt Gminy odpowiedział, że Policja prowadzi czynności, 

5) radny Dariusz Podlak zwrócił się z prośbą o przycięcie topól przy drodze Gaworzyce - Koźlice. 
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Ad. 14 

Zakończenie obrad 

Po wyczerpaniu porządku dziennego obrad, Przewodnicząca Rady Gminy p. Danuta Pawliszyn                                 

o godz. 16.15 zamknęła obrady XXXVII Sesji Rady Gminy Gaworzyce. 

 

                             Przewodnicząca Rady Gminy  

 

 

         Danuta Pawliszyn 

Protokołowała: 

 

Renata Dziurman 


